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1. Välkommen 
Monika Bondesson, ordförande hälsar välkommen till dagens fysiska möte.  
Kort presentationsrunda. 
 
2. Minnesanteckningar 2021-10-22  
Dagens möte knyter an till föregående möte. Inga synpunkter på föregående 
minnesanteckningar, läggs därmed till handlingarna 

 
3. Diskussion  

• Förändrad samverkansstruktur i SAMLA 



 
 
 

 

 

Lena presenterar förslag på ny struktur för SAMLA som en mindre arbetsgrupp 
tagit fram, se bild nedan. 
 

 
 
 
Sammanfattningsvis är föreslagen struktur grunden för att det är de enskilda 
medborgarna, individerna… vi är till för. SAMLA har saknat den operativa nivån 
i dagens struktur. Nya strukturen skulle innebära att fokus flyttas till lokala 
grupper samt att samordningsgruppen får ett större strategiskt ansvar för ta ut 
riktningen och sedan följa upp. 
Dialog om för- och nackdelar gällande förslag på ny struktur:  

a) Vad vill vi i SAMLA ha för effekter med samverkan och varför en 
förändring?  - Samtliga på mötet är eniga om att vi vill nå hela vägen ut 
till de enskilda, vilket vi idag inte riktigt gör.  

b) Lena presenterar en sammanställning av de aktiviteter som finns i 
respektive utvecklingsgrupps handlingsplan. Lena och Karolina har 
kategoriserat dessa aktiviteter för att identifiera vilka som skulle kunna 
hanteras lokalt och vilka som Samordningsgruppen skulle behöva 
omhänderta efter en omstrukturering, se bilder nedan. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 



 
 
 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

c) En fundering ”hur ska sjukhuset vara delaktiga i de lokala grupperna?”  
Svaret är att de behöver delta i lokal närområdesgrupp både i Alingsås 
och Lerum och sjukhusets delaktighet är viktig i samverkan.  
 

d) Det blir och är redan en utmaning för de verksamheter som samverkar i 
flera delregioner eller fler kommuner än de i SAMLA.  
 

e) Finns det en risk att det inte blir ”verkstad” lokalt om vissa 
representanter från utvecklingsgrupperna byts ut eller om 
omsättningen av representanter blir stor?  

 
f) Det finns en oro att vi tappar möjligheten att kunna utbyta erfarenheter 

och inspirera varandra på delregional nivå och över kommungränserna. 
Styrkan i det vi har idag är att vi har samsyn delregionalt om bland 
annat de länsgemensamma riktlinjerna som finns.  

 
g) Styrkan med ny struktur är att sprida engagemanget och att fler 

personer blir bärare av frågorna och att samverka i SAMLA är viktig i 
förflyttningen till den Nära vården” där strukturen kan vara ett stöd i 
omställningen. 

 
h) En sista reflektion är om samordningsgruppen skulle samverka med 

liknande gruppering i andra delregioner för att hålla ihop arbetet i de 
frågor som kommer från ex. regionen så att förutsättningarna till jämlik 
vård- omsorg och hälsa blir lika för dem vi är till för.  

 



 
 
 

 

 

 

Åtgärder och Tidsplan 
Under första kvartalet, Q1, 2022 fått den nya strukturen på plats för att påbörja 
genomförande av ny struktur kvartal 2, Q2. 

• Arbetsgruppen som tog fram förslaget om ny struktur tar med sig dagens 
dialog för att försöka konkretisera ytterligare.  

• Arbetsgruppen tar fram frågeställningar kopplat till ny struktur som sedan 
varje utvecklingsgrupp får i uppdrag att diskutera på kommande möte 
under januari.  

• Varje organisation/verksamhet tar med sig förslaget på ny struktur hem och 
börja se över hur representationen skulle kunna se ut i de olika grupperna. 

• Återrapport till samordningsgruppen 4 februari 2022.  

• Det innebär att nya uppdrag ska formaliseras och det måste ske utvärdering 
över tid. 

  
Beslut: Samordningsgruppen ser att den föreslagna samverkansstrukturen i SAMLA 
kan bli en framgång. Samtliga parter på dagens möte godtar förslaget.  

 
4. Hur sätter vi i SAMLA tydliga mål så att det kan ge effekt? 
Punkten bordläggs och flyttas till nästa möte.  
 
5. Samverkansplan 2020–2023 – Förändrad målbild efter förra mötet 
Lena presenterar förslaget på förändrad målbild vilket hon fick i uppdrag att ta 
fram utifrån mötet 22 oktober. Nytt förslag: 
Övergripande Mål - En god och nära vård 

• utgår från individuella förutsättningar och behov 

• bygger på relationer, är hälsofrämjande, förebyggande och proaktiv 

• bidrar till jämlik hälsa, trygghet och självständighet och grundas i 
gemensamt ansvarstagande och tillit 

 
Beslut: Samordningsgruppen godkänner föreslagen målbild 

 
6. Informationspunkter  
Information från respektive utvecklingsgrupp med frågor som 
Samordningsgruppen bör ta del av. 
Utvecklingsgrupp In- och utskrivningsprocessen – Agneta, ordförande i UG lyfter ett 
identifierat problem:  Det finns en svårighet att få med primärvårds rehab i 
utskrivningsprocessen. En möjlig förklaring kan vara att de läggs till försent i 
processen. Ytterligare förklaring kan vara att det är otydligt när primärvårds rehab 
blir ansvariga för en patient/brukare. Helena Blomqvist, områdeschef Rehab menar 
att fokus måste vara dokumentation i IT-tjänst SAMSA. Jenny Nilsson, 
vårdcentralchef MedPro informerar om att Medpro rehab har avsatt tid att delta 
på morgonmöte men oftast hålls inte den avsatta tiden på dessa möten och 
därmed är det svårt för dem att delta. Helena säger att Närhälsan rehab kan delta 
på morgonmötena men det måste vara strukturerade möten och enstaka minuter 
men fortfarande är dokumentationen A och O.  



 
 
 

 

 

Det ses ett behov av dialog mellan rehab i kommun, primärvårds rehab och rehab 
på sjukhus. Anita Hedström, Alingsås kommun säger att biståndshandläggarna har 
svårigheter att ta rätt beslut när dokumentation brister ur ett rehab perspektiv. 
Hon menar att det då har lett till fler beslut om korttid.  
 
Utvecklingsgrupp Barn och unga – Linda Axelsson Ödman, ordförande i UG 
informerar om att tidigare har hälsoundersökningar varit en fråga som varit svår att 
komma vidare i men nu arbetas det aktivt med frågan i SAMLA. Problemet just nu 
är frågeställningen kring NP (neuropsykiatrisk funktionsnedsättning).  UG Barn och 
unga har haft en arbetsgrupp som försökt lösa ut frågorna men inte nått 
consensus. Nu pausas frågan tills ”en väg in” ” stegvis vård” till första linjen och 
BUP är klart. Helena Balte undrar om detta kommer att lösa fråga? Svaret från 
representanter är Nej det är inte troligt. Förslag på sittande möte är att chefer från 
involverade parter behöver mötas. Ordförande Linda i UG får ansvaret att 
identifiera vilken chefsnivå som behöver mötas. Helena informerar att för Alingsås 
kommun så det är hon och Sara Dahlin som kommer vara med.  
Linda informerar också att inom Alingsåsområdet arbetas det med att bygga en ny 
struktur ”första linjen barn och unga” som ska ersätta Samverkansteam barn & 
unga. Inför detta ska alla vårdcentraler i Alingsås mötas kring första linjens 
uppdraget. Det beslutas idag om att det ska skapas en tillfällig arbetsgrupp med ett 
konkret uppdrag från samordningsgruppen för att arbeta vidare med frågan kring 
ny struktur. Karin Svensson har uppdraget att ge stöd från Västra nämnden, HSNV 
och kan därmed vara sammankallande till gruppen. Faller arbetet väl ut i Alingsås 
så kan det kanske vara överförbart till Lerums kommun. Lena kan vara behjälplig i 
framtagandet av uppdraget. 
 
Utvecklingsgrupp Psykisk hälsa och missbruk – Karin, ordförande i UG informerar 
om att det fungerar bra med den socialmedicinsk mottagning. Inom regionen 
behöver man dock påbörja en dialog om den fortsatta finansieringen av 
sjuksköterskan efter 2022. Ett identifierat problem är att kontaktuppgifterna till 
vissa vårdcentraler och Öppenpsykiatrisk mottagning (ÖVM) behöver bli tydligare 
för socialmedicinsk mottagning. ÖVM i Alingsås svarar inte på angivet 
telefonnummer när mottagningen behöver nå dem för kontakt. Gunlög tar med sig 
detta problem eftersom hon är representant för SÄS. Lena informerar också att 
hon har tagit kontakt med Göteborgs Universitet för att efterfråga om de kan vara 
behjälpliga med eventuell följeforskning av socialmedicinsk mottagning.  

 

• Regional Styrgrupp Psykisk hälsa – nuläge senaste mötet och representation? 
Christian Sandgren som sitter med i styrgruppen har skickat med frågan med  
Lena om sitt representantskap i styrgruppen. Han anser att nu när han inte är 
ordförande längre har han inte förankring i samordningsgruppen. Förslag på 
sittande möte att detta diskuteras vidare när vi ser över hela nya samverkans 
strukturen. Gunlög informerar att fokusområden för styrgruppen är 
brukarmedverkan, sammanhållen vård och suicidprevention. Troligen kommer 
det i styrgruppen bli ett tapp på ett par månader då sammankallande 
processledare från regionen har slutat.  
 



 
 
 

 

 

• Ledningsrådet – nuläge senaste mötet 
Jenny och Anita, representanter från SAMLA i Ledningsrådet: IT-stödet för 
avvikelsehantering, MedControl Pro är nu infört i stora delar av regionen. SIP i IT-
tjänst SAMSA är ytterligare utvecklat och en uppdatering har skett sjunde 
december. Fortsatt arbete med SIP sker delregional och lokalt. Beslut på senaste 
Ledningsrådet var förvaltningsplanen 2022.  
 

• VVG – senaste mötet.  
Monika och Christina, SAMLA representanter på VVG informerar kort om dialog 
gällande kunskapsrådet 2022 samt om välfärdstekning och förslag på 
samverkansavtal. Lena skickar ut senaste VVG mötesanteckningar.  
Beslut: Lena kallar till korta avstämningar med Samordningsgruppen fredag innan 
planerat VVG möte under 2022. 
 

• Suicidprevention 
Information från Lena att SAMLA hade åtta anmälda till instruktörsutbildning 
”Första hjälpen suicid” v. 47 men att endast fem hade möjlighet att delta. Lena 
har eventuellt ordnat med utbildningsinsatser i Borås om vi önskar utbilda fler. 
Helena och Monika ska undersöka om de kan bidra med medarbetare som har 
elevhälsaperspektivet.  

 
7. Beslut 
Uppdragsbeskrivning kommunikatör i SAMLA 10 %, bilaga 
Beslut: Samordningsgruppen ställer sig bakom uppdragshandlingen 

 
8. Överlämning av ordförandeskapet 
Monika Bondesson avgår som ordförande och Christina Nyström, sjukhusen i 
Väster tar vid. Ny vice ordförande är Karin Alvermalm, Alingsås kommun.  

 
9. Planerade punkter till kommande möte 

- Nya samverkansstrukturen 
- Informationspunkter 

 
10. Viktiga punkter på dagens möte 

- Ny Samverkansstruktur i SAMLA 
- Ordförandebyte 
- Nytt övergripande mål i Samerkansplanen 

 

 

Nästa möte  den 4 februari kl.08.30 – 12.00 på Teams 
 
 
Vid minnesanteckningen 
Lena Arvidsson, Processledare SAMLA 
Karolina Wolmhag, delregional samordnare 
 


